

总第 264 期
2019

1

2019 年 2 月 10 日出版

西 亚 非 洲 (双月刊)
WEST ASIA AND AFRICA

全国中文 核心期刊

主 编 杨 光
副 主 编 张宏明
常务副主编 安春英

编辑委员会

王林聪 刘中民
刘鸿武 李伟建
李安山 李绍先
李智彪 李新烽
安春英 杨 光
余建华 肖 宪
张倩红 张宏明
周 烈 洪永红
姚大学 姚桂梅
贺文萍 徐 新
唐志超 黄民兴
舒运国

[俄罗斯] 瓦西列夫

编辑部主任 安春英
副 主 任 詹世明
执行编辑 詹世明

目 录

· 热点透视 ·

- 3 叙利亚重建的困境、归因与超越 王 晋

· 主题讨论 ·

伊斯兰革命 40 年伊朗内政外交的演变

- 30 权力结构与权力制衡：反思伊朗伊斯兰革命 穆宏燕
48 什叶派乌里玛与伊朗伊斯兰政权的演进 李福泉
74 从“十月抗议”事件审思伊朗二元政治结构的稳定性 陆 瑾
94 伊朗与国际体系：融入还是对抗？ 金良祥

· 研究论坛 ·

- 114 恐怖主义动荡弧：基于体系视角的解读 王 涛 鲍家政
140 中国与阿拉伯国家人文交流的现状、基础及挑战 包澄章

WEST ASIA AND AFRICA

No. 1
February 2019

Published by Institute of West Asian & African Studies, Chinese Academy of Social Sciences

Add: 3 Zhang Zizhong Lu, Beijing 100007, China

E – mail: waaa@cass.org.cn

Website: <http://www.xyfzqk.org/>

C · O · N · T · E · N · T · S

IN FOCUS

- 3 Reconstruction in Syria: Obstacles, Causes and Breakthroughs *Wang Jin*

SPECIAL ISSUE

Evaluation of Iran's Domestic and Diplomatic Development in Forty Years since the Islamic Revolution

- 30 Power Structure and Balance of Power: Rethinking the Islamic Revolution
of Iran *Mu Hongyan*
- 48 Shiite Ulama and the Evolution of Islamic Regime in Iran *Li Fuquan*
- 74 Examining the Stability of Iran's Dual Political Structure from the Event
of "Dey – mah Protest" *Lu Jin*
- 94 Iran and the International System: Integration or Confrontation?
Jin Liangxiang

ACADEMIC FORUM

- 114 Analysis of Terrorism Arc of Instability from the Perspective of System
Wang Tao & Bao Jiazheng
- 140 People – to – People Exchanges between China and Arab States: Current Trends,
Basis and Challenges *Bao Chengzhang*